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                                     PROCES -VERBAL 

 
încheiat cu ocazia Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal       

  Tîrgu-Mureş  din  data  de  31 martie  2011 
 
 

 
 

S-a prezentat Sinteza procesului-verbal a şedinţei ordinare a Consiliului local 
municipal Tîrgu-Mureş din data de 8 februarie 2011,  cu continuare în data de 10 februarie 
2001, şi sinteza procesului verbal a şedinţei extraordinare din data de 24 februarie 2011.  

 
Dl. consilier Bakos: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, declar deschise 

lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 31  martie 
2011. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la  şedinţă 21 consilieri locali. 
Absentează domnii  consilieri Molnar Gabor, Kolozsvari Zoltan şi Peti Andrei. 

Va trebui să începem şedinţa de consiliu cu subiectul privind validarea unui 
consilier local, urmând ca după validare să discutăm  trei şedinţe A.G.A., iar apoi să 
discutăm materialele din ordinea de zi. 

Proiect de hotărâre privind validarea unui mandat pentru ocuparea unui loc 
vacant de consilier local: 

Dl. consilier Bakos: - este vorba de validarea unui consilier de la P.S.D., în 
urma demisiei d-lui Buda Bogdan. 

În calitate de preşedinte de şedinţă, am informaţia că există două variante, două 
propuneri, una care vine din partea d-lui consilier Pui, fiind colegi de coaliţie a venit dânsul 
cu o propunere care se află în mapele dv. De asemenea, d-na secretar a prezentat o variantă 
care este conform legii. Eu v-aş ruga să vă argumentaţi poziţiile, urmând a proceda la vot. 

Dl. consilier Pui: - este un proiect de hotărâre privid validarea mandatului de 
consilier a d-lui Moldovan Octavian. Este persoana desemnată de P.S.D. Proiectul este 
iniţiat de mine şi vă rog să-l supuneţi la vot. 

D-na secretar Cioban: - proiectul pe care-l prezintă dl. consiler, din partea 
P.S.D.-ului, nu concordă cu legea, având în vedere că dl. Moldovan nu urmează pe listă în 
ordinea firească. Următorul pe listă este dl. Precup Valentin,  pentru care am făcut această 
propunere. Sigur că partidul ne-a scris că s-a aplicat o sancţiune şi anume aceea de retragere 
a sprijinului politic, dar din punct de vedere al Legii 393/2004, sancţiunea aplicată dânsului 
nu are legătură cu calitatea de consilier local. Este o sancţiune pe linie de partid. Dv. puteaţi 
discuta numai dacă dl. Precup ar fi fost exclus din partid. Aşa, o să avem un consilier 
sancţionat de partid. 

Dl. consilier Bakos: - este o situaţie fără precedent, sunt puţin nedumerit. 
Conform uzanţelor, trebuie să supun varianta iniţiată de dl. Pui, dar nu are viza 

de legalitate.  
Dl. consilier Pui: - cu tot respectul pentru d-na secretar, mie mi se pare un abuz, 

pentru că numirea o face P.S.D. 
Dl. consilier Bakos: - Prefectul va trebui să examineze hotărârea şi din moment 

ce nu are viza de legalitate, nu înaintăm cu nimic. 
D-na secretar Cioban: - aşa scrie legea, cel care urmează în ordinea firească pe 

listă, este dl. Precup şi dacă legea este abuzivă, nu am făcut-o nici eu, nici dl. Pui.  
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Dl. consilier Bakos: - supun la vot validarea mandatului de consilier care 
urmează pe lista P.S.D.-ului – dl. Precup Valentin. 

Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi un vot împotrivă. 
(Nu au votat domnii Csegzi S., Georgescu M. şi Benedek I.) 
Dl. Precup Valentin depune Jurământul. 
Dl. Precup va proceda alături de noi la dezbaterile şedinţelor A.G.A. 
Adunarea Generală a Acţionarilor – S.C. Transport Local S.A. 
A.G.A.  - S.C. Administrator  Imobile şi Pieţe S.R.L. ( fost Asfamur) 
Adunarea Generală a Acţionarilor  – S.C. Locativ S.A. 
Dl. consilier Bakos: - conform uzanţei, dacă vreţi să luaţi cuvântul înainte de 

ordinea de zi. 
D-na consilier Roman: - vreau să reamintesc rugămintea de la începutul şedinţei, 

dacă putem să le acordăm celor care realizează P.U.G.-ul timpul de a ne facem acum 
prezentarea, înainte de ordinea de zi. 

Dl. consilier  Bakos: - punctele din ordinea de zi care se referă la P.U.G. le vom 
lua mai întâi, datorită faptului că echipa de arhiteţi este în sală şi ne va face o prezentare cu 
privire la P.U.G. 

Dl. consilier Matei: - vreau să mă refer la o situaţie care din punctul meu de 
vedere este o problemă pentru  municipiul Tîrgu-Mureş, e vorba de exerciţiile grafiti care se 
extind o dată cu venirea primăverii pe toate faţadele clădirilor din toate zonele municipiului. 
Desigur, aş propune administraţiei locale identificarea unor locaţii unde aceşti artişti să se 
poată manifesta, chiar o hotărâre de consiliu dacă presupune fonduri şi totodată refacerea 
faţadelor, iar revenirea sau regândirea cuantumului sancţiunilor acordate  pentru cei care se 
vor manifesta în alte locuri decât cele propuse de către Primăria municipiului Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier Bakos: - dl. Bretfelean să facă nişte propuneri de sancţiuni împreună 
cu Administraţia Domeniului Public. 

Dl. director Bretfelean: - am identificat în această problemă mai multe persoane. 
În 14 situaţii s-a dispus readucerea la forma iniţială a zidurilor, din păcate avem, foarte multe 
influenţe venite din exterior, tineri care se întorc de afară şi acolo este la modă la acest lucru. 

Încercăm să stopăm sau să diminuăm acest fenomen. 
Dl. consilier Benedek: - o problemă generală în Tîrgu-Mureş, este vorba de 

bilingvismul în Tîrgu-Mureş. Oraşul nostru este rămas în urma foarte mult, faţă de alte oraşe 
din Transilvania care au populaţia maghiară peste 20%. Vă rog să mergeţi la Oradea, la Satu 
-Mare, problema s-a putut rezolva. Eu l-am atenţionat pe dl. primar că încalcă o serie de legi 
în această privinţă. Şi am căutat acele legi şi o să fac  adresă scrisă să răspundă de ce nu 
respectă anumite legi – Legea 215/2001, Legea 123/2007, Convenţia-cadru pentru protecţia 
minorităţilor naţionale,  Hotărârea adusă în Consiliul Europei la 1 februarie 1995 ratificat de 
România prin Legea  33/1995 şi publicate în Monitorul oficial, etc. Sunt o serie de legi care 
au apărut în Monitoirul oficial  şi obligă autoritatea locală unde populaţia minorităţilor este 
peste 20%, să respecte aceste legi. Nu înţeleg de ce executivul are probleme cu aceste legi 
care trebuie să fie respectate. Din păcate, în Tîrgu-Mureş nu se respectă de ani de zile şi asta 
creează nişte probleme nedorite de nimeni.  

A doua problemă vizează comisia de buget. Probabil este un lucru oficial şi noi 
avem dreptul să ştim. La Energomur s-au ivit acele probleme pe care le cunoaştem toţi. Între 
timp a fost controlat de Curtea de conturi  şi s-au tras nişte concluzii. Făcând parte din 
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comisia de buget, eu rog executivul să ne parvină şi nouă acest material, să vedem care sunt 
concluziile în privinţa Energomur. 

A treia problemă, în jurul şcolilor apar bufete, ceainării, unde elevi sub 18 ani, de 
exemplu seara la ora 10 sunt pe str. Bolyai la un local care este la 10 metri distanţă de şcoală, 
erau 50-60 de tineri între 15-22 de ani, cu băuturi alcoolice şi eventuale plante folosite. Nu e 
bine. Liceul Bolyai nu poate să facă nimic, atâta doar ca în timpul orelor de curs să nu iasă 
afară din curte. Nu creează un aspect agreabil, cei care vizitează oraşul să vadă 50-60 tineri 
care consumă băuturi. Nimeni nu a ştiut cine este administratorul acelei locaţii. 
Cred că executivul o să ia act de problemele semnalate şi o să respecte legile. 

Dl. viceprimar Maior: – împreună cu Poliţia locală şi cei de la autorizări, o să 
verificăm şi în cazul în care o să găsim probleme, se retrage autorizaţia de funcţionare. 

Dl. consilier Todoran: - acum că e sfârşitul iernii, vreau să aduc o problemă în 
dezbatere şi să ne pregătim pe parcursul întregii veri. Foarte mulţi din locatarii blocurilor 
aferente centralei din str. Braşovului, în audienţele pe care le-am acordat mi-au transmis 
valori extraordinar de mari pe care le-au plătit pentru agentul termic în această perioadă, şi 
anume, pentru două camere, între 600 şi 900 lei în fiecare din lunile de iarnă. Aceşti cetăţeni 
vor să se debranşeze. Problema este, au primit deja o scrisoare semnată de dl. viceprimar 
Csegzi, prin care, ei înainte solicitând ajutor pentru că încă funcţionează în această centrală şi 
sunt racordaţi, nu li s-a dat acel ajutor de 1.700 lei. E corect, această decizie este conform 
Hotărârii Consiliului local, dar nici nu putem să vorbim de valorile extraordinar de mari. 
Profit de ocazie că suntem la începutul primăverii şi probabil că până la toamnă o să 
încercăm să reglăm această situaţie, fiindcă altfel toate aceste apartamente se vor debranşa. 
Nu se poate ca un apartament cu  două camere să plătească 900 de lei pe lună. Ceva nu este 
în regulă cu acea centrală, inclusiv pentru Administraţia Pieţelor, şi ei plătesc vreo 60 de 
milioane şi înainte plăteau 11 milioane. Mi-ar părea foarte rău să se dea vina pe conducte şi 
pe alte soluţii, fiindcă tocmai s-a reabilitat şi s-a asfaltat acea stradă. Rog ca cei care sunt 
răspunzători de acest fapt, să ia act. 

Dl. consilier Balint: - referitor la curăţenia oraşului, pe străzi s-a adunat praful şi 
ar bine să se înceapă spălarea acestoa şi o curăţenie în acest sens. Referitor la terenul de 
joacă, se impune şi o regenerare a echipamentelor care sunt acolo, nemaivorbind de nisip şi 
alte zone folosite de copii. Un lucru important ar fi  curăţirea pârâului Poklos, zona Tudor. 
Ce este acolo, este deja pericol de infecţie. Referitor la amplasarea coşurilor de gunoi, ar 
trebui verificat în centru lipsesc foarte mult, pe str. Bolyai şi în cartierul Tudor pe Bd. 1 
Decembrie 1918.  

Referitor la ce a spus dl. Benedek legat de ceainării, într-adevăr este o problemă 
care se cunoaşte în oraş, organele care sunt de control fac verificări de rutină, eu am discutat 
cu poliţia în acest sens. Liceul Bolyai are programul cu uşile închise până la ora 13, ca atare 
de acolo nu prea pot să iasă copii, dar oricum, prevenirea ar trebui făcută şi eu cred că s-ar 
impune mai multe razii în perioada programului şcolar în aceste zone, ca să fie depistat şi 
identificat  de unde provin copiii. 

Dl. viceprimar Maior: - parcurile, am intrat cu reabilitarea lor, terenurile de 
joacă, la fel şi ghenele de gunoi o să intrăm cu acel program cu camerele de filmat, în rest, 
suntem în grafic. 

D-na consilier Roman: – adresez mulţumiri consiliului local, Fundaţia Alpha 
Transilvania a sărbătorit săptămâna trecută 19 ani de activitate şi cu această ocazie, în afară 
de faptul că o parte dintre noi am participat la respectivele activităţi, am şi primit ca şi 
Consiliu local, toţi laolaltă, o Diplomă prin care ne mulţumesc pentru sprijinul pe care l-am 
acordat atât anul trecut cât şi anul acesta.  Am vrut să vă aduc la cunoştinţă că ceea ce votăm 
noi aici este foarte apreciat  de acele organizaţii ce beneficiază de banii pe care îi alocăm noi. 
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Dl. consilier Sita: -  problema acestor etnobotanice noi am dezbătut-o de mai 
multe ori, am luat hotărârea în consiliul loccal că pe raza municipiului sunt interzise, solicit 
în numele mai multor colegi, să se instituie un control de urgenţă cu factori abilitaţi, la toate 
magazinele de ceaiuri, plante mediciale, să vedem ce se ascunde sub acestea. Să se 
controleze amănunţit acest lucru şi dacă se poate în 30 de zile sau peste 2 luni să ni se 
prezinte un raport. Situaţia este destul de îngrijorătoare, am stat de vorbă cu medic psihiatru 
şi este o problemă acest fenomen. 

În legătură cu Piaţa Teatrului, nu ştiu cine şi ce lucrează acolo, dar am impresia că 
vom păţi ca şi cu pasajul subteran.  Luna viitoare să ne dea un raport firmele care lucrează 
acolo. Am impresia că e ieşit din grafic şi mă îndoiesc şi asupra calităţii lucrărilor care se fac 
acolo. 

Dl. consilier David: - vreau să mă refer la schimbul de ştafetă care a fost azi, noi 
i-am urat succes d-lui Precup, dar în acelaşi timp este moral să-i mulţumim d-lui Buda pentru 
activitatea de 3 ani petrecută lângă noi. Din punctul meu de vedere a fost un coleg corect, un 
tânăr de perspectivă şi sigur că vom mai auzi lucruri bune despre dumnealui. 

Dl. viceprimar Csegzi: - pentru că o parte din aceste probleme ar trebui operativ 
rezolvate, sunt nevoit ca să ridic problema în faţa consiliului ca şi consilier, problema 
faţadelor şi a acoperişurilor în oraş. Zilnic primim telefoane sau email-uri, sesizări prin care 
datorită neglijenţei sau neputinţei, proprietarii nu-şi întreţin nici faţadele clădirilor aşa cum ar 
trebui şi nici acoperişurile. Astăzi am primit 7 fotografii cu situaţii iminente de pericol clar 
datorită  căderii de ţigle de pe acoperişuri. Pe de altă parte, nu există zi să nu ne sune cineva 
să întrebe ce se întâmplă la Cocoşul de aur, vila fostului dictator, restaurantul de la Platoul 
Corneşti, etc. Noi am luat o deizie ca să mărim taxele anuale după o perioadă de atenţionare, 
însă se pare că nu este suficient de eficientă această hotărâre şi acum vreau să vă spun că 
vom  pregăti pentru şedinţa viitoare o soluţie legală de a ajuta gândirea logică. D-na arhitect 
spune că va apărea o lege, am aşteptat legea, dar să încercăm să intervenim în mod categoric 
în această problemă.  

Legat de Energomur dl. consilier Benedek, aşteptam să primim oficial atât 
materialul din partea R.V.A. care este societatea de insolvenţă, cât şi din partea Curţii de 
Conturi, din păcate până azi nu am primit variantele finale şi de aceea nu am deschis 
subiectul. Legat de acei consumatori pe sistemul de încălzire centralizat şi au plătit mult, tot 
în luna aprilie va veni programul de conformare a R.F.V.-ului pentru anul viitor şi aceste 
situaţii sunt cele prioritare care vor fi soluţionate. Sunt o serie de gândiri constructive, eu 
sper să reuşim ca din toamna viitoare să fie un serviciu real performant şi sustenabil. 

Dl. consilier Pui: - am venit spre înştiinţarea dvs. cu Decizia Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie nr. 1658 din 18 martie 2011, de respingere a cererii de revizuire ca 
neîntemeiată şi irevocabilă. Este vorba de încetarea de drept a mandatului de consilier a d-lui 
Florea Constantin. 

D-na secretar Cioban: - prevedeam că dânsul o să facă această propunere. 
Fiecare dintre dvs. aveţi în mapă o adresă de la Instituţia Prefectului în legătură cu acest 
subiect.  

Dl. consilier Bakos. - oricum, nu trebuie să votăm. 
Am şi eu o rugăminte către d-na arhitect şef, în calitate de coordonator al 

programului Oraşul digital, în sensul că am văzut în presă şi am vota noi în urmă cu două 
luni modalitatea de plată a impozitelor prin internet. Nu ştiu dacă este funcţional, să puneţi 
pe rol cât se poate de repede. Să ştiţi că noul site al primăriei este mai prost decât cel care a 
fost. 

D-na arhitect Miheţ: - nu e noul site. Acum se pregăteşte, în scurt timp se va da 
drumul la noul site. Ceea ce a fost acum este doar o variantă provizorie.  
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Dl. consilier Bakos: - nu uitaţi ce a spus, există proces şi lucruri neplăcute şi 
varianta în limba maghiară să fie funcţională, şi varianta în engleză la fel. 

D-na arhitect  Miheţ:- traducem tot în limba maghiară şi engleză. 
Dl. consilier Benedek: - spun din partea comisiei, cer oficial executivului raportul 

pentru că am nişte informaţii şi nu de pe stradă  trebuie să afli nişte lucruri. 
Dl. consilier Bakos: - am cerut de la dl. Cîrcu în comisie şi atrag atenţia d-nei 

Kiss,  acea odisee între directorul Piscinei “Mircea Birău” şi antrenori şi restul populaţiei, 
persistă, mai nou, au dus această bătălie la nivel financiar, există nişte sesizări că se face 
acolo evaziune fiscală, în sensul că nu se eliberează bilete. Rog să încercăm să reglementăm 
acest lucru, nu ştiu care e adevărul, dar să fim atenţi dat fiind faptul că acum au mers pe plan 
financiar şi au fost în audienţă la mine, am reuşit să-i opresc să nu depună plângere în acest 
sens, dar să avem grijă. 

Ordinea de zi a şedinţei de azi cuprinde 47 de puncte pe ordinea de zi şi 4 puncte 
în regim de urgenţă. 

Dl. viceprimar propune ca punctul nr. 39 să-l scoatem de pe ordinea de  zi. Avem 
o hotărâre valabilă, se demolează, nu e competenţa noastră, se poate proceda la ceea ce se 
doreşte. 

Cu această propunere, supun la vot ordinea de zi propusă. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Conform celor discutate, o rog pe d-na arhitect să prezinte materialul legat de 

P.U.G. 
D-na arhitect Raus: - o să încerc să concentrez foarte mult această prezentare. 
Suntem un eşantion al echipei de întocmire, eşantion pe care l-aţi premiat cu 6 luni 

în urmă pentru câştigarea concursului de urbanism pentru întocmirea P.U.G.-ului.  
Referitor la fazele derulării acestui proiect, în galben se vede faza pe care o 

prezentăm astăzi. O dată încheiat concursul de arhitectură, s-a elaborat tema aprofundată şi 
ca prima fază s-au creat analize pe domeniile considerate specifice şi interesante care o dată 
încheiate vor da analizele cu puncte tari şi puncte slabe, element care va fundamenta 
identitatea sau strategia de dezvoltare a municipiului Tîrgu-Mureş, în temă era specificată şi 
definirea identităţii municipiului, viziunea urbanistică pentru planul urbanistic preliminar, 
urmat în final de întocmirea P.U.G.-ului ca propunere şi a regulamentului aferent.  

Aş încerca să aduc prezentarea numai în zonele unde putem observa nişte diferenţe 
faţă de vechea abordare, în sensul că de atunci până acum s-au scurs 12 ani. Principalele 
domenii pe care încerc să le scanez vor fi domeniul relaţiilor în teritoriu ale municipiului, 
domeniul economic, echiparea edilitară, circulaţiile, probleme de mediu şi ale cadrului 
construit. Am pus o hartă pentru că ea sugerează principalul eveniment care a vut loc  în 
decursul măsurat de la aprobarea vechiului P.U.G., respectiv anul 2000 până în 2010 când 
vorbim de noul P.U.G., aderarea României la Comunitatea Europeană, ceea ce ne-a adus 
mult entuziasm, o atitudine normală din ce în ce mai mult, dar o grămadă de legi pe care de 
bună voie sau împinşi uşor din urmă ar trebui să le adoptăm, în conformitate cu sarcinile 
asumate. Dacă vorbim de fenomenul de integrare, Tîrgu-Mureşul foate fi judecat la scară 
Europeană, la scară naţională  sau la scara perimetrului său înconjurător, vorbim de judeţul 
Mureş. În orice caz, urbanismul de generaţia anilor 2010 nu mai poate fi considerat în 
perimetrul unei singure localităţi, principiul cooperării teritoriale este fundamental şi vom 
vedea că el poate să aducă foloase substanţiale posibilităţilor de dezvoltare ale municipiului.  
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În acelaşi timp, orice dezvoltare integrată trebuie să se supună celor trei principii 
de dezvoltare urbană adoptate în cadrul conferinţelor de urbanism la nivel europen, respectiv 
dezvoltarea durabilă, conservarea mediului şi protecţia populaţiilor defavorizate. Am ales o 
imagine a Aeroportului Trabsilvania ca emblemă a integrării noastre europene pentru că într-
adevăr, cred că fiecare dntre dvs. a trăit momentul în care în câteva ore poate ajunge din 
Tîrgu-Mureş în multe oraşe europene. Ne dorim să îl dezvoltăm în continuare şi să avem prin 
el relaţiile cele mai îndepărtate posibile. 

Revenind la spaţiul naţional, vedem că ne situăm în mod excepţional exact în 
mijlocul teritoriului cu o rază de câteva sute de km de jur-împrejur, acoperind practic relaţii 
până la cele mai îndepărtate distanţe şi suntem o interfaţă a progresului dinspre zona vestică 
către est. La nivel naţional ne situăm în cadrul  Regiunii 7 Centru, împreună cu alte câteva 
judeţe. Avem câteva oraşe de aceeaşi mărime, importanţă, unele chiar mai mari decât noi, cu 
potenţial de colaborare sau cu potenţial concurenţial. Vorbim aici Sibiu, Braşov şi Cluj-
Napoca, care are o anumită forţă de atracţie şi în perimetrul judeţului Mureş. 

Dacă reducem scara de integrare ne apropiem de zonele periurbane sau 
metropolitane ale municipiului Tîrgu-Mureş, ele pot fi figurate în nişte inele concentrice.  
Noi am figurat izocronele de deplasare 15-30 minute şi ne arată direcţiile preexistente în 
teritoriu pe sud-est nord-vest, cele tradiţionale care au servit la apariţia şi dezvoltarea 
oraşului, precum şi ariile de integrare ale zonei periurbane.  

Asta îmi permite să fac o trecere către dezvoltarea economică faptul că Tîrgu-
Mureş a suferit o depopulare în ultimii 12 de ani, de circa 20 mii locuitori, plus o 
restructurare destul de esenţială a profilelor economice, ne lasă loc ideii că pentru a deveni 
sau a redeveni o forţă economică sau a putea să ne exercităm în teritoriu influenţa la nivelul 
pe care îl avem ca municipiu de rang 2 cu influenţă în teritoriu regional şi naţional, este 
important să colaborăm economic cu zonele din vecinătate, ideea era să rezervăm un 
perimetru înconjurător al oraşului, terenuri agricole încă, deci să nu le ocupăm exclusiv cu 
construcţii, zone agricole curate îndreptate către o agricultură ecologică ce poate servi în 
mod benefic populaţia oraşului. Acelaşi lucru putem spune şi despre zootehnie, se vede aria 
de influenţă cu anumite specializări ale comunelor învecinate, fluxurile de populaţie care se 
deplasează  din şi înspre teritoriul municipiului, deci Târgu-Mureşul în sine este un factor 
purtător de urbanizare în perimetrul pe care îl influenţează.  

În spaţiul urban pe care îl cunoaştem am figurat siturile tradiţional industriale, cele 
moştenite din perioada dinainte de 1990, putem spune din analiza făcută pe sectorul 
economic, că sectorul secundar este în plin proces de reconversie, sunt zone care o industrie 
de unic profil care se restructurează, se păstrează cu destule probleme legate de mediu, 
diversificarea industriei chimice cu orientare către cea a medicamentelor constitund o 
imagine de succes şi multe alte reconversii care lasă loc unor destructurări în peisajul urban 
pe care le vedem zilnic. 

În locul industriei clasice vom încerca să punem în loc sectorul terţial care  este de 
asemenea o prioritate a Uniunii Europene, diversificat, dublat de cercetare şi dublat de 
funcţiuni integratoare. Pentru că Tîrgu-Mureşul nu este un oraş care îşi caută identitatea chiar 
astăzi, avem un loc, învăţământul universitar care progresează şi în mod evident poate să fie 
un înlocuitor al zonelor de producţie directă şi domeniul sănătăţii pe care încercăm, aşa cum 
l-am moştenit, să-l  continuăm şi să facem din el un domeniu de excelenţă a oraşului. De 
asemenea, dacă vorbim de turism, pentru că ne situăm în centru, pentru că există patrimoniu 
construit şi patrimoniu natural avem această opţiune de a diversifica turismul şi s-au şi făcut 
lucruri pe care ancheta socială le apreciază ca atare în acest domeniu. 

Referitor la transport, din nefericire nu ne situăm pe cele mai bune culoare de 
circulaţie feroviară, dar nu putem neglija acest aspect, ţinând cont şi de conferinţa pentru 
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transport şi comunicaţie în efecţiunea Uniunii Europene care prevede prioritate până în anul 
2050 a transportului pe căi ferate şi navigabile. Dacă vom reuşi să mai facem o cale ferată 
până în Sighişoara sau să ne apropiem de culoarele europene principale, ar conta. Şi în 
spaţiul urban s-au analizat forme de circulaţie, altele decât cele cu maşina. În schimb, în 
domeniul rutier, planurile de integrare ne-au adus în apropiere două posibile autostrăzi - 
Trasilvania şi Moldova.  

 Ce ar fi de făcut? Să încercăm noi să ne pliem cu circulaţia la scară locală, astfel 
încât să putem beneficia de toate aceste oportunităţi. Nu o să reiau problema circulaţiei pe 
care o vom dezbate amănunţit în zonele de propuneri, dar trebuie să ne amintim  să sunem pe 
un culoar de circulaţie determinat de un cadru natural – culoarul Mureşului, încercând să 
facem din el un inel pentru circulaţii de ocolire, încercăm să rectificăm circulaţia în interiorul 
oraşului în aşa fel încât să nu mai trecem unii prin faţa altora atunci când avem o destinaţie. 
Să sectorizăm aceste ţinte finale de acces, în aşa fel încât interferenţele să fie din ce în ce mai 
mici şi fluenţa din ce în ce mai mare şi bineînţeles, să ne racordăm cu un  sistem de circulaţii 
alternative care defineşte un oraş contemporan modern, pentru pietoni, biciclişti. Despre 
utilităţi, stăm relativ corect în zonele  de alimentare cu apă şi canalizare, cu modernizări 
făcute. Serviciile Aquaservului sunt integratoare şi pentru zontru zonele periurbane ale 
oraşului, ceea ce dă un semn pozitiv pentru funcţiuni integrate Tîrgu-Mureş – Zona 
Metropolitană. Şi celelalte utilităţi, cu minusurile şi plusurile lor, cea mai deficitară se referă 
la energia termică pe care dv. o cunoaşteţi mai bine decât noi, noi ne gândeam ca un element 
de refolosire a spaţiului urban rezultat în urma reconsiderării acestui sistem de alimentare 
centralizată ca nişte nuclee de integrare socială în spaţiul ansamblurilor de locuit. 

Ar mai de povestit despre mediu, analiza ne arată că trăim într-un oraş poate mai 
puţin poluat decât în deceniul precedent, performanţele sunt legate de posibilităţile de 
măsurare, există echipamente care ne dau cuantumul real şi adevărat al măsurătorii. Mai 
există legislaţia europeană care e mult mai precisă şi ne fereşte de surprize neplăcute şi în 
acelaşi timp există planuri integrate cu teritoriul înconjurător, cele care se  referă la 
gestionarea deşeurilor sau altele pe care le ştim. Pentru patrimoniul costruit problemele se 
pun de a defini şi a determina un mod de utilizare corectă şi eficientă a patrimoniului protejat 
–zonele centrale, zonele de locuit care au avut un salt calitativ de reorganizare, dar ar fi cazul 
să primim niveluri noi de amenajare a spaţiilor interioare în ansamblurile de locuinţe 
colective şi celelalte zone ale oraşului care vor primi funcţiuni sau interferenţe pe care le 
vom detalia în etapele de propuneri. 

 
 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Municipiului Tîrgu-

Mureş pentru anul 2011: 
Dl. consilier Bakos: - la acest material sunt două completări făcute de comisii. 
Dacă aveţi obiecţii cu privire la rectificarea de buget? 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului anual de execuţie al bugetului 

unităţii administrativ teritoriale – Municipiul Tîrgu-Mureş pe anul 2010: 
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Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat. 

Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Pui S., David C., Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 abţineri. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S. şi dl. consilier Balint S.) 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare 

a aparatului propriu al Primarului Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 şi 2 din Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 324 din 30.09.2010 referitoare la proiectul „Modernizare reţea stradală la 
nivelul Municipiului Tîrgu Mureş – tranşa II”: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat. 

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Listei rectificate de utilaje independente şi 

lucrările de investiţii din domeniul public propuse a se realiza în anul 2011 din sursele 
proprii ale S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat.  

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Actului Adiţional nr. 2 la 

Contractul de delegare a gestiunii serviciilor publice de alimentare cu apă şi de canalizare 
înregistrat la S.C. Compania Aquaserv S.A. Tîrgu Mureş sub nr. 202662/05.03.2010 şi la 
A.D.I. Aqua Invest Mureş sub nr. 22/05.03.2010: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat.  

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
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Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea către S.C. Compania Aquaserv S.A. a 

noilor mijloace fixe aferente Serviciului de alimentare cu apă şi canalizare, din domeniul 
public al Municipiului Tîrgu Mureş, realizate prin investiţii derulate de operator, recepţionate 
în perioada 09.05. – 14.12.2010: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat.  

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea scutirii de plată a taxei de autorizare a 

lucrărilor de spargere străzi, trotuare, zone verzi, pentru lucrările de înlocuiri, extinderi reţele 
de apă şi canalizare, inclusiv branşamente/racorduri de reţelele publice de apă canal care 
aparţin domeniului public: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat.  

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în aplicarea Legii nr. 448/2006 privind 

asistenţii personali: 
Dl. consilier Bakos: - dat fiind faptul că au fost discuţii cu persoane interesate în 

această temă, propun ca discuţia să o abordăm la proxima şedinţă. 
Dl. viceprimar Maior: -  propun ca materialul să fie votat, dar punerea lui în 

aplicare să se facă doar după ce avem discuţii cu asistenţii şi cu persoanele cu handicap. 
Sâmbăta viitoare la Sapienţia la ora 11 suntem invitaţi noi şi colegii din consiliu care doresc. 
Deci, nu se va pune în aplicare decât după discuţia pe care o vom avea cu persoanele cu 
handicap. 

D-na consilier Roman: - vreau să întăresc invitaţia făcută de dl. viceprimar. Toţi 
consilieri care doresc să se implice la modul  activ, să vină la acea întâlnire. 

Dl. consilier Bakos: - acest lucru înseamnă că avem toate argumentele ca să nu 
discutăm această temă pentru că invitaţia din partea lor vine tocmai ca să se opună acestei 
hotărâri. 

D-na consilier Roman: - am discutat cu ei şi tocmai la această concluzie am 
ajuns, că vom pune în aplicare în momentul în care toate lucrurile vor fi lămurite cu ei, dar 
din punct de vedere al bugetului, lucrurile trebuie să aibă o formă dată măcar astăzi. Eu 
personal aş vrea să adaug că legea care reglementează acest lucru este în discuţie acum, e o 
chestiune de câteva zile până când iese legea pe baza căreia activitatea asistenţilor personali 
se desfăşoară. Dânşii nu au luat parte la această şedinţă din motivul că această discuţie se va 
amâna la proxima şedinţă. 
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Am insistat să propun amânarea acestei hotărâri, dacă nu, voi avea şi eu nişte 
amendamente pentru că în forma actuală… Dacă se votează, cum adică nu se pune în 
aplicare? 

Dl. viceprimar Maior: - nu se pune în aplicare până când nu avem discuţia cu 
persoanele cu handicap, după care revenim luna viitoare în consiliu. 

Dl. consilier Bakos:  - este o discuţie fără sens, de vreme ce s-a hotărât o 
chestiune acum, ce să mai discuţi  cu ei? Le înţelegem păsurile şi le ascultăm, dar nu putem 
schimba nimic. Eu înţeleg motivul pentru care trebuie să votăm, dar atunci, haideţi să facem 
într-o formă cum trebuie. 

Dl. viceprimar Maior: - de exemplu, avem pe o altă temă, un proiect de hotărâre 
varianta II: se revocă parţial H.C.L. nr. 39/2011, referitoare la păduri. Exact acelaşi lucru 
putem face luna viitoare şi cu asta; dar respectăm o lege  care deja e pusă în aplicare. Între 
timp discutăm şi cu dânşii, se poate lua şi salariul de la primărie şi nu avem nicio problemă. 

Dl. consilier Bakos: - hotărârea în accepţiunea mea este oricum contrar 
prevederilor legale din România, dar chiar dacă votăm, ar fi trebuit să facem asigurări pentru 
persoanele implicate în această speţă, ca veniturile lor să nu fie mai mici. 

Dl. viceprimar Maior: - cu menţiunea ca veniturile lor să nu fie afectate deloc, 
deci, ce primeau până acum să primească în continuare, dar după ce avem discuţia cu 
persoanele cu handicap săptămâna viitoare. 

Dl. consilier Bakos: - din punct de vedere economic şi moral ar fi corect ca 
veniturile lor să nu fie afectate deloc. Şi până când nu intră…. Asta înseamnă că semnaţi un 
proces verbal prin care …. 

Dl. viceprimar Maior: - corect.  
Dl. consilier Bakos: -la art. 2, cu menţiunea ca cei care sunt afectaţi de această 

hotărâre să-şi menţină veniturile brute existente. La punctul 1 scrie: “în mod excepţional”. 
Cine decide care e “în mod excepţional?”  

Punctul 1 trebuie să fie – “Se sistează de acum înainte angajarea de asistenţi  
personali”; intră în consiliu. Portiţa aceasta înseamnă că vine cineva cu valiza şi devine 
handicapat a doua zi. Vine la primărie şi un inspector sau cineva care face o anchetă îi acordă 
statutul de asistent.   Spune “să se procedeze la angajări în mod excepţional”.  Cine decide că 
e excepţional?  În mod normal, toţi suntem de acord ca la pensionari, din considerentul că 
trebuie să micşorăm bugetul local, ar fi o chestiune acceptată, dar la celelalte categorii, ar 
trebui să fie acele compensări  de care discutăm, şi atunci să nu se mai angajeze. 

Dl. viceprimar Maior: - mai lăsaţi o portiţă, că nu moare nimeni în 30 de zile. 
Votăm şi peste 30 de zile venim cu hotărârea şi până atunci discutăm şi cu ei. Poate vor fi 
asistenţi ai persoanelor cu dandicap grav sau accentuat şi îi ajutăm. Lăsaţi o portiţă deschisă.  

Dl. consilier Bakos: - asta spuneam şi eu, că două săptămâni nu vor fi mari 
probleme că nu ne încadrăm într-o ordonanţă de urgenţă, fiindcă acesta este subiectul. 

Dl. viceprimar Maior: - eu spun că, cu amendamentul pe care l-aţi făcut că vor 
primi acceaşi bani ca şi până acum, să votăm, urmând ca după discuţia pe care o să o avem la 
Sapientia unde ne-au invitat, să vedem ce hotărâre o să luăm. Asta e părerea mea. 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot cu acea modificare propusă de noi, ca cei care 
vor fi afectaţi de rezilierea contractului să primească plăti compensatorii sau valori 
compensatorii până la nivelul brut al veniturilor pe care le au acum. 

Dl. consilier David: - din punctul meu de vedere materialul acesta este insuficient 
pregătit şi dacă e vorba de două săptămâni, atunci putem aştepta să rămână totul cum este 
două săptămâni. De ce să modific  şi poate peste două săptămâni trebuie să revin? Dacă este 
o lege, oricum trebuie să ne conformăm. Eu personal nu pot fi de acord nici cu cealaltă 
variantă, cu cei care sunt pensionari. 
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Dl. consilier Bakos: - cu menţiunea aceea cu plăţile compensatorii, supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Bakos L.) 
Cine se abţine? – 5 abţineri (Pui S., Balint S., Precup V., David C., Torzsok S.) 
 Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 5 abţineri. 
Urmează să ne întâlnim cu reprezentanţii handicapaţilor, de asemenea, reluăm 

subiectul la şedinţa următoare. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acordarea unor prestaţii sociale sub formă de tichete 

sociale: 
Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

prezentat.  
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu Mureş, la Tatabanya şi Budapesta/Ungaria: 
Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

prezentat.  
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu Mureş, la Tatabanya/Ungaria: 
Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

prezentat.  
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii de 

locuinţe pentru tineri (ANL), destinate închirierii pentru anul 2011: 
Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

prezentat.  
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu 

altă destinaţie decât aceea de locuinţă precum şi repartizarea spaţiilor aflate în proprietatea 
municipalităţii: 



 12

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat.  

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate şi a indicatorilor 

tehnico-economici „Amenajare tribune şi corp clădire funcţională pe terenul de fotbal 
sintetic”: 

Dl. consilier Benedek: - iniţial nu am înţeles, era vorba despre terenul de la 
Week-end şi nu am înţeles unde se fac acolo tribune. Este foarte bine că avem o echipă în 
Divizia A care începe să meargă bine şi este bine că atragem tinerii la fotbal. După ce am 
aflat că este vorba despre acel teren sintetic care corespunde normelor UE, eu cred că trebuie 
să susţinem şi cei care vor să facă ceva pentru sport să fie susţinuţi. 

Dl. consilier Pui: - nu sunt împotriva sportului, dar nu ştiu dacă oraşul are bani 
pentru asta şi dacă este  momentul oportun. Cu acei bani se pot face trei creşe, trei parcări, 
etc. 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat.  
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? –  2 voturi (Pui S., Torzsok S.)  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Bakos L. David C.)  
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind asocierea Municipiului Tîrgu Mureş cu Asociaţia 

Proprietarilor de Terenuri „Alsonyaradmente” cu suprafaţa de 166 ha păşune orăşenească: 
Dl. consilier Bakos: - avem a doua variantă pe care am primit-o ulterior. Este 

vorba despre revocarea parţială a H.C.L. nr. 39/2011 şi aprobarea asocierii cu Asociaţia 
Proprietarilor de Terenuri Valea Nirajului şi Alsonyaradmente. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Benedek I.) 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în domeniul parcărilor în Municipiul 

Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot Pui S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind interzicerea circulaţiei vehiculelor de teren ATV (All 

Terain Vehicle) şi a celor de tip motocros, în zonele împădurite şi de agrement ale 
Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos: - dacă sunt observaţii la acest material? 
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Dl. viceprimar Csegzi: - vreau să spun că nu sunt de acord cu acele 
“performanţe” sportive ale unora  care fac arătură în pădure sau în zonă protejată cu 
motociclete sau ATV-uri. Sunt împotriva performanţelor sportive ale unora, de viteză şi 
zgomot din oraş. Sunt adeptul mersului pe motocicletă în condiţii civilizate, normale, fără a 
deranja pe cei de lângă mine. Salut acest proiect de hotărâre şi aş dori să propun să 
completăm acest proiect cu o hartă, care în mod evident să putem ajuta pe cei care doresc să 
se deplaseze cu aceste vehicule să ajungă dintr-o zonă în alta a oraşului şi în rest, sunt de 
acord cu această propunere. 

Dl. consilier Bakos: - am înţeles că  dl. Bretfelean ne-a înaintat o propunere. 
Dl. director Bretfelean: - referitor la această hartă, am stabilit 4 locaţii în care 

considerăm că se poate circula cu asemenea autovehicule, rămâne ca dv. consilierii locali să 
stabiliţi dacă sunteţi de acord sau nu cu aceste propuneri. Una dintre ele ar fi platoul de lângă 
Pădurea Budiului unde se poate ajunge pe două căi; malurile râului Mureş în aval de Podul 
de pe str. Barajului cu direcţia de mers spre Cristeşti, malurile fostei albii a Mureşului de la 
capătul cartierului Rovinari până la actualul curs şi drumul existent în spatele Combinatului  
Azomureş. Sunt terenuri diferite şi accidentate şi se poate face acolo şi motocros şi cine vrea 
cu ATV-urile. Este foarte clar că cei cu ATV-uri vor să epateze în faţa tinerelor, fetelor, etc. 
dar în nici un caz la Platou, la Week-end sau unde mai doreau să facă. 

Dl. consilier Bakos: - v-aş sugera ca lista dvs. să fie anexă la hotărârea de 
consiliu, urmând ca în cazul în care vor mai fi alte locaţii, să le completăm ulterior. 

Dl. consilier Balint: - locaţiile propuse de dl. comandant sunt bune, dar aveţi în 
vedere acolo că în cartierul Rovinari sunt locuinţe; sunt copii şi nu prea ne putem lansa.  Este 
vorba de zone de agrement. Aceste vehicole dacă sunt înmatriculate în circulaţie, au dreptul 
să circule pe domeniul public pe străzi. Este vorba că, cu acest proiect noi nu vrem ca aceşti 
sportivi să fie în jurul Grădinii Zoo, pe Platoul Corneşti sau la Week-end. 

Dl. consilier Bakos: - cu completarea acestei liste, supun la vot proiectul de 
hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

435/18.12.2007 referitoare la reglementarea procedurii vânzării directe a unor terenuri aflate 
în domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos: - nu sunt înscrieri la cuvânt. 
Supun la vot proiectul de hotărâre  prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? – 4 voturi (Bakos L., David C., Torzsok S., Mozes L.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Csegzi S.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
Dl. viceprimar Csegzi: - acest proiect nu a trecut din anumite motive, însă trebuie 

să vă spun că avem nevoie de bani în bugetul local ca să cumpărăm locaţii, altele decât cele 
pe care nu le putem folosi, le pot folosi unii din jurul clădirilor sau în alt mod, deci va trebui 
să revenim cu acest subiect de vânzări de terenuri pe care municipiul nu le poate folosi 
pentru scopuri comune, dar din care poate să colecţioneze sume cu care să poată cumpăra 
terenuri pentru scopuri comunitare. În acest context, noi şi anul trecut am prevăzut în buget o 
sumă destul de frumuşică pentru a realiza această sumă în scopul cumpărării de terenuri, însă 
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nu am fost destul de activi la capitolul vânzări, aşa că eu vă rog de acum, fiind material 
respins, cred că luna viitoare vom reveni cu acest subiect sub altă formă acceptată 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al 

Municipiului Tîrgu Mureş a terenului situat în Tîrgu Mureş, str. Mureşului, nr. 8 precum şi 
aprobarea vânzării acestuia către S.C. Silva Construction S.R.L.: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bakos L., David C., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Csegzi S., Mozes L.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului de achiziţie a casei şi terenului în 

suprafaţă de 157 mp situat în Tîrgu Mureş, str. Predeal, nr. 29A: 
Dl. consilier Bakos: - urmează nişte materiale privind achiziţiile pentru execuţia 

unui drum din zona Tudor.  
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Balint S., David C., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Mozes L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului de achiziţie a terenului în suprafaţă 

de 389 mp situat în Tîrgu Mureş, str. Budai Nagy Antal, nr. 32: 
Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (David C., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere Mozes 
Hotărârea a fost adoptată cu  16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului de achiziţie a terenului în suprafaţă 

de 88 mp situat în Tîrgu Mureş, str. Predeal, nr. 47: 
Dl. consilier Bakos: -  supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Balint S., David C., Torzsok S.) 
 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Mozes L.) 
(Nu a votat dl. viceprimar Csegzi S.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
Era o greşeală la contabilizarea votului. Reluăm votul la punctul nr. 23.  
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Balint S., David C., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Mozes L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu  16 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către Lăcătuş Claudiu Mihai, a 

unei suprafeţe de  teren, în vederea extinderii spaţiului comercial existent, aparţinând 
Municipiului Tîrgu Mureş: 
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Dl. consilier Bakos: -  a fost o observaţie, “până la nivelul copertinei”. Cu această 
modificare, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere (David C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al 

Municipiului Tîrgu Mureş a atelierului situat în Tîrgu Mureş, str. Livezeni, nr. 5 precum şi 
aprobarea vânzării prin licitaţie publică a acesteia: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 5 voturi ( Pui S., Bakos L., Balint S., David C., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri  (Csegzi S., Mozes L.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins.  
 
P A U Z Ă 
 
Au plecat domnii consilieri David Csaba şi Vlas Florin – sunt prezenţi 18 

consilieri locali. 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării licitaţiei, a documentaţiei, a 

comisiei de licitaţie în vederea concesionării serviciului public de salubrizare privitor la 
activităţile de deratizare, dezinsecţie, dezinfecţie şi tratamente fitosanitare în Municipiul 
Tîrgu Mureş:  

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu a votat domnul viceprimar Csegzi S.) 
Vă rog să faceţi propuneri pentru membri în comisie. 
Au fost propuşi domnii Todoran L., Urcan Gh., Balint S. şi Mozes L. 
Supun la vot propunerile care s-au făcut. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere  (Balint S.) 
Componenţa comisiei  a fost aprobată cu 16 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat domnul viceprimar Csegzi S.) 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea unor tarife pentru activităţile de cosit manual 

şi mecanic: 
Dl. consilier Bakos: - supun l vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind completarea art. 13, pct. „a” din Hotărârea Consiliului 
local municipal nr. 20/07.02.2008 cu un aliniat, referitor la creşterea şi întreţinerea 
animalelor: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea „Raportului de evaluare nr. 35/2011, a unei 

suprafeţe de 3.371 mp, teren extravilan situat în comuna Cristeşti, sat Vălureni: 
Dl. consilier Bakos: - avem o solicitare din parte reprezentantului asociaţiie Pro 

Veritas din Vălureni care doreşte să ia cuvântul. 
Supun la vot dacă sunteţi de acord să-i dăm cuvântul timp de 3 minute. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Propunerea a fost a aprobată 
Dl. Csegzi Attila: - sunt preşedintele Asociaţiei Pro Veritas din Vălureni. Am venit 

la şedinţa dvs. cu membrii fondatori. Avem problema noastră cu staţia de sortare/compostare 
şi trasfer. Am venit la şedinţa dvs. fiindcă am aflat din ziar  Ordinea de zi, unde la punctul 29 
este vorba de exproprierea a 3371 mp din pământurile locuitorilor din Vălureni. Cunosc 
multi consilieri dintre dvs. ştiu că sunteţi corecţi, dar ştiu că nu ştiţi adevărul. Acum 2 ani, în 
luna martie s-a cumpărat 4 hectare de teren de la oamenii din Vălureni. Am aflat că s-au 
cumpărat aceste 4 hectare de către Primăria Tîrgu-Mureş la solicitarea Consiliului Judeţean, 
Primăria Tîrgu-Mureş ar trebui să pună la dispoziţia Consiliului judeţean 4 hectare de 
teren,deoarece Consiliul judeţean a demarat un proiect de gestionare a deşeurilor menajere. 
Singura şi marea problemă a noastră a fost că au venit la faţa locului nişte oameni care s-au 
dus la proprietarii pământului şi minţind că va fi tun de apă potabilă la Vălureni, oamenii 
simpli au spus să dăm aceste 4 hectare fiindcă apa potabilă nu este introdusă la Vălureni. Şi 
aşa s-au cumpărat cele 4 hectare, ca să aflăm apoi că pe aceste 4 hectare se face un depozit 
de sortare, transfer şi compostare a gunoiului menajer, aproape totalitatea gunoiului din 
municipiul Tîrgu-Mureş ajunge pe dealul de la Vălureni, unde este proiectat să fie cumpărat 
acel teren, sorat acolo şi compostat şi apoi dus la Sânpaul. Aşa s-a ajuns la  aceste 4 hectare. 
De la bun început am spus că acest pământ se află exact în mijlocul parcelelor unde oamenii 
cultivă pământul. Nu aveţi drum de acces, domnilor. Ce o să faceţi cu tirurile acelea grele? O 
să faceţi pistă ca să zboare. Acum văd că în proiect apare expropriere – 3300 mp pentru drum 
de acces. 

Dl. consilier Bakos: - să încercaţi să încheiaţi, dar cred că greşiţi. E vorba de 
intenţia de a achiziţiona nişte teren din Vălureni, nu a declara utilitate publică. Noi dorim să 
cumpărăm nişte teren de la cetăţenii din Vălureni şi alocăm nişte sume care este o sumă care 
se negociază, noi credem că este o sumă rezonalibă, nu este vorba de a forţa vânzarea sau 
cumpărarea. Cred că e o neînţelegere la mijloc. 

Dl. Csegzi Attila: - expunere de motive, pentru declarare ca utilitate publică a 
lucrării “Executare drum de acces şi asigurare utilităţii la staţiile de trasfer, sortare şi 
compostare Mureş”, este nevoie de evaluarea valorii de piaţă a terenului care urmează să fie 
expropriat de către Municipiul Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier Bakos: - da, în expunere de motive aşa scrie, dar hotărârea se referă 
la aprobarea raporului de evaluare, respectiv achiziţionare. Noi nu declarăm zona de utilitate 
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publică. Dacă dvs. sau cei care sunt proprietari nu doresc să vândă, atunci, ca în orice 
achiziţie este posibil ca să urmeze procedura exproprierii, dar acest lucru nu-l putem 
presupune acum. Probabil cel care a scris materialul, dar presupunem că nu se va vinde, dar 
noi, momentan votăm că vrem să cumpărăm acest teren.  

Dl. Csegzi Attila: - şi în expunerea de motive este vorba de expropriere. Aş fi 
propus astfel: de ce expropriere şi nu discuţii omeneşti? Pentru acest pământ nu noi am 
suferit ci părinţii, bunii şi străbunicii noştri. Oamenii din Vălureni trebuie să fie întrebaţi 
dacă sunt de acord. Să se facă un referendum, nu să decidă 10-15 consilieri ce e bun pentru 
satul Vălureni. 

Dl. viceprimar Csegzi: - este vorba despre un tren în mişcare, trenul acesta duce 
la realizarea unui depozit care face pare din Masterplanul pentru managementul deşeurilor în 
judeţul Mureş. Noi aici am luat nişte decizii, hotărâri, printre care şi faptul că am cedat cele 4 
hectare Consiliului judeţean pentru implementarea acestui proiect, suntem datori în 
continuare să realizăm şi infrastructura prin care se poate accesa şi pune în funcţiune această 
staţie de transfer. Nu este în mâna noastră de a frâna acest tren, în concluzie, este o măsură 
de precauţie faptul că tindem spre a ajuge la o fază de achiziţionare evident pe cale paşnică, 
în primul rând prin dialog cu cetăţenii. Din informaţiile pe care le avem, avem toate motivele 
să credem că vom întâmpina greutăţi. Va trebui ca Judeţul să declare utilitate publică  acest 
drum, cum s-a declarat deja staţia de trasfer şi Masterplanul. Cu regretul că nu s-a realizat un 
dialog la momentul respectiv, să mergem mai departe cu acest tren şi eu în locul dvs. m-aş 
lupta mult pentru acele posibilităţi şi drepturi pe care ar trebui să le câştigaţi acum pentru 
infrastructura Vălureni. Să ne şantajaţi acum, vă ajutăm cu drumul, dar faceţi şi voi drumul 
către Vălureni, aduceţi apa potabilă în Vălureni, faceţi-ne şcoala, căminul cultural şi ce alte 
proiecte mai aveţi, ca să câştigăm toţi din acest proiect.  

Dl. Csegzi Attila: - apreciez părerea dvs. şi pun întebarea dacă dvs. aţi mai avea 
încredere dacă v-am fi înşelat de atâtea ori? Nu. Nici noi nu avem încredere. Să ştiţi că 
motto-ul asociaţiei este: “cine nu ridică glasul sau cuvântul împotriva minciunii şi 
speculaţiei, păcătuieşte”. În încheiere, mulţumesc d-lui primar şi d-lui viceprimar pentru 
drumul făcut pe str. 8 Martie. Am fost în audienţă, acela era un drum impracticabil şi 
mulţumim mult. Ştim să şi apreciem, dar când suntem călcaţi în picioare, nu e bine.  

Dl. consilier Benedek: - sunt pentru drumul spre Vălureni  fiindcă am acolo rude, 
pacienţi, şi mulţumesc că aţi acceptat să introduceţi în proiect. Eu cred că aceasta este 
rezolvarea. Dacă oraşul se angajează că facă acest drum, să fie apa şi canalizare făcută, pot 
să promit şi eu că în acest an o să începeţi. 

Domnule Csegzi, această sortare o să se facă. Statul acum trebuie să profite cât 
mai mult. Să se facă drumul până în centrul satului, canalizarea, apa. Primăria discută cu 
oamenii. Am pacienţi de acolo, ştiu doleanţa lor, cea mai mare problemă este apa, 
canalizarea şi drumul. Asta este cea mai mare problemă.  

Dl. viceprimar Maior: - dacă d-na proiectant reuşea să termine proiectul, nu am 
mai fi discutat. În ceea ce priveşte drumul către Vălureni, proiectul s-a terminat azi, nu l-am 
introdus în urgenţă ca să nu spuneţi că nu a fost văzut de către comisia de buget finanţe şi 
luna viitoare vom aproba drumul. Ceea ce ne-am angajat că va face primăria, 1 milion şi 
jumătate de euro, se va face. În ceea ce priveşte alte sugestii, că s-a furat  sau nu, de noi nu 
au fost minţiţi niciodată, dacă au fost minţiţi, atunci au fost de către Consiliul Judeţean. 
Drumul – intră proiectul luna viitoare, dacă reuşim să facem o şedinţă în regim de urgenţă, 
atunci va fi mai repede ca să fie şi d-na Lokodi  liniştită. În ceea ce priveşte minţitul, către 
Consiliul judeţean, nu către primărie. 

Dl. primar Florea: – nu aş fi intervenit decât din respect faţă de  dvs. şi de 
practicile primăriei. Nu ştiu ce promisiuni s-au făcut, în termeni destul de duri, vis-à-vis de 
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ce se face acolo, dar noi nu am fost niciodată, domnule Csegzi, să spunem altceva decât este. 
Probabil că chestiile se leagă de cei care au tranzacţionat terenurile. Vă propun şi eu un 
lucru, fiindcă mi-ar place să vin în consiliul local sau la dvs. să spun primarilor să dea curs 
de urgenţă la rezolvarea Zonei Metropolitane. Veţi suferi în continuare foarte multe 
comunităţi locale, datorită faptului că nu funcţionează consiliu şi comisia desemnată pentru 
Zona Metropolitană. Nu există; de 4 ani.  Şi nu numai dvs., nicio comună din jurul Tîrgu-
Mureşului, va avea mari probleme de infrastructură pentru că aceste lucruri trebuie discutate 
nu declarate. D-na preşedinte vrea să stea pe Zona Metropolitană nefăcând nimic, probabil că 
asta e în mandatul dânsei. Nu e normal. Tîrgu-Mureşul, nu puteţi fi decât marii beneficiari ai 
problemelor de infrastructură, pentru că nu faceţi aducţiuni de apă decât de la noi, nu puteţi 
rezolva problema apelor uzate numai prin intermediul nostru, preluându-vă aceste ape uzate, 
lucru care suntem dispuşi, cu tot disconfortul. Noi,  aceste străzi, să ştiţi că la fel de bine am 
fi introdus  str. Vălureni în Progrmul Operaţional Regional câştigat la Alba Iula, nu puneam 
înaintea Vălureniului, str. Insulei. Str. Insulei era o problemă  a oraşului, iar intrările în oraş 
era partea care ţine de Zona Metropolitană. Am pus toate intrările în oraş, Livezeni, Sâncrai, 
Voiniceni. Acest lucru nu l-am pus deoarece nu era rezolvată definitiv problema apei. Nu fac 
drumuri ca apoi să sparg pentru canalizare. Aceste lucruri vă rog să le spuneţi în Consiliul 
judeţean. Regret, nici noi nu avem dialog. Acesta este formatul şi fişa postului actual a d-nei 
preşedine, nu comentez.  Trebuie să comentez pentru cei care au pus-o acolo. În schimb, vă 
lansez o propunere. Aşa a fost strategia oraşului să nu deranjăm pe nimeni; inclusiv cu 
gunoiul. Noi am fost obligaţi la acest Masterplan prin crearea noului pogram. Fostul ISPA a 
fost abandonat tot de preşedintele Consiliului judeţean de la vremea respectivă.  Depozitul de 
la Ungheni; Tîrgu-Mureşul avea strategia sa pe teritoriul nostru. În goapa de cărămizi veche. 
Ca să vedeţi până unde merge ipocrizia, invitaţi ministrul mediului să vadă groapa de 
cărămizi care e dublu dimesiunii gropii de gunoi actuale şi care cel puţin are o membrană 
naturală de argilă, nu trebuie niciun fel de modificare decât să o predea oraşului şi să adopte 
o măsură în care gunoiul sub un numit fel poate fi depozitat, stocat, acoperit şi rezolvată o 
problemă de mediu. Acestea sunt probleme care trebuie rezolvate. Acestea sunt probleme 
demne de funcţie ministerială, nu de consilier al ministrului. Nu m-aş fi dus la Vălureni şi vă 
înţeleg îngrijorarea, doar rog pe toţi consilierii de acolo să spună în consiliul local, strategia 
prin care acest gunoi va fi spoliat de tot ce înseamnă materiale regenerabile, duce la un 
procent de aproximativ 30% de material de depozitat din care se va scoate compostul. Mai 
puţin va fi destinaţia finală Sânpaul. Nu fiţi îngrijoraţi ca va fi o mizerie continuă sau un 
miros pestilenţial. Gunoiul, încet-încet se apropie. Îl procesează Viena în centrul oraşului, 
numai noi ne facem că nu vedem aceste lucruri, dar ne place să fim europeni. La Viena în 3 
locuri se procesează gunoi brut fără să miroase în Viena deloc. 

Vă rog să fiţi înţelegători, fiindcă nu avem ce să facem, că ne vor acuza că am 
blocat proiectul Judeţului şi moare UDMR-ul, Reghinul, clasa politică română. Asta e 
problema. 

Dl. Csegzi Attila: - nu vreau să jignsc pe nimeni. Am venit aici că este acest 
subiect pe ordinea de zi. Nu am spus, domnule primar, că dvs. sau consiliul a cumpărat 
terenul. Terenul l-aţi luat dvs., consilierii au votat, de la mâna a treia. Eu demonstrez. Noi am 
demonstrat şi am spus că avem trei variante ca să schimbăm locul, să rezolvăm problema 
gunoiului. 

Dl. viceprimar Csegzi: - am mai făcut această propunere şi ca să vedeţi că noi ne 
asumăm toate responsabilităţile acolo v-am făcut şi propunerea de a vă alipi Tîrgu-
Mureşului. Nu cred că este o propunere de neglijat şi vă propun să analizăm în viitorul 
apropiat şi această posibilitate fiindcă tot ce înseamnă investiţii în zona respectivă presupune 
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o altă responsabilitate şi alte posibilităţi. Aveţi încredere în calitatea proiectului şi în legile 
actuale. 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea unei poziţii din Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 125/2001 referitoare la modificarea şi completarea inventarului bunurilor ce 
constituie domeniul public al Municipiului Tîrgu Mureş, aprobat prin Hotărârea Consiliului 
local municipal nr. 213/1999: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Toncean Luieran Cristian Grigore şi soţia: 
Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu a votat dl.  Csegzi S.) 
Punctul nr. 32 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Rad Ioan Gheorghe şi soţia Maria, Suciu Emil şi 
soţia Viorica, Suciu Vasile şi soţia Elena: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu a votat dl.  Csegzi S.) 
Punctul nr. 33 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea în principiu a achiziţionării din proprietatea 

d-nei Incze Maria Magdalena, în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, a terenului în 
suprafaţă de 192 mp situat în Tîrgu Mureş, zona Căii Sighişoarei (fosta Livadă Pomicolă 
Tîrgu Mureş): 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bakos L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu a votat dl.  Csegzi S.) 
Punctul nr. 34 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind concesionarea prin completare a unui teren în suprafaţă 
de 9,80 mp către dl. Sita Ioan, teren aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, în 
vederea închiderii terasei existente şi extindere: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Bakos L., Torzsok S.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
(Nu au votat d-nii consilieri  Benedek I., Csegzi S.) 
Punctul nr. 35 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind schimbarea activităţii desfăşurate în imobilul 

proprietatea Sindicatului Liber Matricon din Complexul de agrement şi sport „Mureşul” 
Tîrgu Mureş, str. Plutelor, nr. 2 din activitate de alimentaţie publică în cabană de odihnă: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri  Benedek I., Csegzi S.) 
Punctul nr. 36 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind schimbarea activităţii desfăşurate în imobilul 

proprietatea S.C. Delia Com S.R.L. din Complexul de agrement şi sport „Mureşul” Tîrgu 
Mureş, str. Plutelor, nr. 2, din activitate de alimentaţie publică în cabană de odihnă: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
(Nu au votat d-nii consileri  Benedek I., Csegzi S., Sita I.) 
Dl. consilier Mozes:  - la aceste schimbări de destinaţie, înţeleg că dacă se 

schimbă destinaţia în cabană de odihnă plăteşte mai puţin , totuşi şi avem grijă ca nu numai 
pe hârtie să fie schimbată destinaţia, ci şi în realitate.    

Punctul nr. 37 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea închirierii terenurilor pentru terase de 

alimentaţie publică în Complexul de agrement şi sport „Mureşul”: 
Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consileri Benedek I., Csegzi S.) 
Punctul nr. 38 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind schimbarea amplasamentului construcţiei existente 

proprietatea S.C. Dema Prod Com S.R.L.: 
Dl. consilier Bakos: -  supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Pui S., Bakos L., Mozes L.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
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(Nu au votat d-nii consileri Benedek I., Csegzi S.) 
Dl. director Cîrcu: - suntem într-o situaţie deosebită. Este vorba de  cabana din 

imediata apropiere a bazinului de dimensiuni olimpice, unde avem în construcţie balonul 
presostatic pentru sportivi. În ceea ce priveşte construcţia, vestiarul şi dezvoltarea zonei de  
acolo şi tot ce ne interesează, de aceea am propus schimbare de amplasament şi demolarea 
acestei cabane. Dacă nu demolăm, nu ne putem termina acolo investiţia. A acceptat 
cetăţeanul respectiv, să demolăm şi să-l mutăm în altă parte. 

Dl. consilier Bakos: - eu am înţeles că nu este stabilit locul în care se va muta. 
Dl. director Cîrcu: - am dat schiţele de amplasament. Pe insulă avem un spaţiu 

liber, de la un litigiu pe care l-am câştigat în instanţă şi avem spaţiu respectiv  de 25 mp. Am 
fost şi i-am arătat d-lui director Jozsa Tibor amplasamentul respectiv şi am căzut de acord; i-
am găsit loc acolo. Trebuie să reluăm votul. 

Dl. consilier Bakos: - sau venim cu o eventuală amânare ca să clarificăm 
lucrurile. Unii au avut nelămuriri. 

Conform solicitării domnului Cîrcu, reluăm votul la punctul 38. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Pui  S.) 
 Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 
 Punctul nr. 39 din ordinea de zi s-a retras.  
Punctul nr. 40 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea încetării contractului de asociere dintre 

Municipiul Tîrgu Mureş şi S.C. Contranscom Benţa S.R.L. referitor la realizarea obiectivului 
„Casa Vârstnicilor”: 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat. 

Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 5 abţineri (Pui S., Bakos L., Balint S., Georgescu M., Torzsok 

S.) 
Proiectul de hotărâre a fost  respins. 
Dl. viceprimar Maior:-  nu am intervenit la niciun material până acum. Mi se 

pare absurd, noi vrem să cumpărăm. Aici primeam 350 mii euro, plus 4 miliarde la valoarea 
actualizată a banilor care erau acum 12 ani. Îl ţinem blocat şi pe om, nici nu încasăm bani, 
mai are încă o jumătate de an contract, dar noi vrem să achiziţionăm terenul şi să facem 
treaba. Mi se pare absurd. Noi avem la ora actuală investiţii să cumpărăm terenuri, 1 milion 
şi jumătate de euro este numai drumul către Vălureni, omul vine cu banii să facă, iar noi 
stăm să aşteptăm. 

Dl. consilier Benedek: - eu am votat “pentru” deoarece cunosc bine despre ce e 
vorba. Ştiţi foarte bine, la început, Casa de bătrâni – o problemă socială, de fapt era 
proiectată în altă parte, în spatele vilei Ambasador şi cu mari intervenţii, am susţinut să nu 
construiască acolo, fiindcă trebuie defrişată pădurea şi să-i găsim un alt loc. S-a început într-
adevăr, acum ştiţi foarte bine că sunt probleme sociale mari, o Casă de bătrâni este necesară 
şi aşa văzând lucrurile am votat fiindcă văd că se găseşte o soluţie. Clădirea respectivă este 
în paragină, nu se ocupă nimeni de ea, cam 50% este realizat şi acum s-a găsit o soluţie de 
rezolvare. Eu cred că trebuie să ne ocupăm mai serios cu această treabă pe viitor. Este 
benefic şi pentru oraş, am putea rezolva o problemă socială. Este o Casă de bătrâni, vine un 
particular şi face un lucru bun pentru oraş, sigur că aici putem discuta dacă suma nu ar trebui 
să fie mai mare. 
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Dl. viceprimar Csegzi: - eu propun, deoarece avem deja patru materiale numai 
din ordinea de zi de azi pentru care va trebui să ţinem o şedinţă extraordinară, pentru că vom 
fi presaţi de timp. Propun ca să nu votăm acum, ci într-o şedinţă extraordinară săptămâna 
viitoare sau peste două săptămâni, să dăm destinaţie clară acelei construcţii, eu nu sunt 
convins că trebuie să fie Casă de bătrâni acolo, mult mai repede ar trebui un centru cultural 
pentru copii. Ca să gândim rotund în acest subiect şi peste o săptămână să revenim asupra 
acestei chestiuni.  

Dl. primar Florea: - cel mai rău lucru în viaţă este să nu iei nicio decizie. Părerea 
mea este că începem să nu ne apropiem de practicile guvernelor şi parlamentelor României 
de-a lungul timpului. Facem comisii şi amânăm. Eu nu zic să nu amânaţi, pentru a fi mult 
mai informaţi data viitoare, dar va trebui să luăm o decizie. Am înţeles că aţi amânat şi 
materialele cu vânzarea de terenuri. Ori vrem bani să aducem oraşului patrimoniul care va fi 
de zece ori mai important, şi aici, dacă e o variantă bună pentru oraş, alegeţi varianta bună 
pentru oraş.  Prioritar acum este să facem rost de bani pentru a duce la bun sfârşit proiectul 
cu Ministerul Transporturilor.  Faceţi şedinţă extraordinară, dar luaţi o decizie. Această 
situaţie cu Benţa trenează de când era Fodor primar. 

Punctul nr. 41 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea etapei I – studii de fundamentare pentru 

documentaţia „Actualizare Plan Urbanistic General”, beneficiar Municipiul Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Bakos: - am ascultat cu toţii prezentarea d-nei Raus. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 
Dl. viceprimar Csegzi: - timp de două săptămâni, zilnic au fost dezbateri aici, 

numai că puţini dintre dv. au participat la aceste dezbateri. Vă rog să deveniţi mai activi, 
pentru că sunt dezbateri foarte constructive, sunt modalităţi de a interveni asupra unor idei, 
de a da viaţă unor idei şi pe de o parte câştigăm timp la şedinţele de consiliu, că nu trebuie să 
reluăm nişte idei, pe de altă parte, aici nu mai avem timp să intervenim să înţelegem nişte 
fenomene că în P.U.G.-ul acesta deja apar fenomene care se urmăresc şi eu spun că  lucrează 
pe acest P.U.G. o echipă foarte profesionistă  din Tîrgu-Mureş şi să nu  tratăm cu neglijenţă 
efortul dânşilor. 

Dl. primar Florea: - azi m-a sunat şeful Companiei de căi ferate infrastructură şi 
se pare că e aproape hotărât, calea ferată putem să o cuprindem în P.U.G. ca şi alt 
amplasament. Am cerut o amânare de o săptămână, au venit specialişti de la infrastrcutură şi 
au decis calea ferată, să avem decizia prin care să începem demersuri pentru a muta calea 
ferată. 

 
Punctul nr. 42 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului local de implicare a 

publicului în elaborarea sau revizuirea planurilor de urbanism şi amenajarea teritoriului, 
beneficiar Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             
Punctul nr. 43 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 
Zonal/Plan Urbanistic de Detaliu – conversie funcţională zonă pentru construire clădiri de 
locuinţe colective, amenajări exterioare şi dotări – str. 8 Martie, nr. 53”, beneficiar 
Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             
Punctul nr. 44 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – 

studiu de amplasament pentru construire clădire atelier pentru reparaţii mecanice auto, str. 8 
Martie, nr. 40”, beneficiar S.C. Autoprof S.R.L. 

Dl. consilier Bakos: - - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 45 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind revizuirea parametrilor reglementaţi prin „Plan 

Urbanistic de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire clădire cu funcţiunea de 
producţie – fabrică produse carne, str. 8 Marie, fn”, aprobat prin Hotărârea Consiliului local 
municipal nr. 335/2009, beneficiar S.C. Maris Prod Carm S.R.L.: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             
Punctul nr. 46 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

Zonal – lotizare teren în vederea construirii de locuinţe, zona Platoul Corneşti” şi a 
regulamentului local de urbanism aferent, beneficiar Fazakas Aloisiu, Takacs Bela, Takacs 
Irina: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Fărcaş I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere.                                                 
Punctul nr. 47 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – 

studiu de amplasament pentru construire locuinţă unifamilială, str. Pasajul Pădurii, nr. 21”, 
beneficiar Pogăcean Florin Flavius: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             

 
Materiale în regim de urgenţă 
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Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cofinanţării cu 50% din valoarea proiectelor, 

din bugetul local pentru reabilitarea termică a 8 blocuri de locuinţe din Municipiul Tîrgu 
Mureş. 

Dl. consilier Bakos: - avem în anexă vreo 8 blocuri de locuinţe. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind sprijinirea unităţilor de cult din Municipiul Tîrgu-

Mureş  în anul 2011: 
Dl. viceprimar Csegzi: - am votat execuţia  bugetară cu condiţia ca să se respecte  

aceste decizii, ar fi bine să ne ţinem de aceste sume pentru că toţi au nevoie de sprijinul 
acesta financiar şi sper că se va întâmpla acest lucru. 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  aprobarea planului de sustenabilitate a proiectului 

„Modernizarea şi eficientizarea serviciilor publice în folosul cetăţenilor din Municipiul Tîrgu 
Mureş”: 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                             
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  modificarea art. 2 al Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 28/1997 şi completarea Regulamentului de acordarea a titlului de „Cetăţean de 
onoare al Municipiului Tîrgu Mureş” şi a distincţiei „Pro Urbe” – aprobat prin Hotărârea 
Consiliului local municipal nr. 143/2010. 

Dl. viceprimar Csegzi: - sunt de acord cu propunerile pentru distincţia Pro Urbe 
şi mă bucur că avem pe cine să distingem cu asemenea titluri. Anul trecut am avut o mică 
ezitare, nu am acordat titlurile şi atât Cetăţean de onoare cât şi Pro urbe se dau pe baza 
hotărârilor de consiliu. Acum suntem înainte în timp, dar aş vrea să folosim regulile pe care 
le-am folosit anterior, că acordarea acestor titluri are un regulament prin care fucţionează. În 
primul rând, stabilim perioada Zilelor târgumureşene, aş dori atunci să fixăm această 
perioadă în mod oficial, ultima săptămână din luna mai, săptămână completă din luna mai, 
este hotărâre de consiliu. În cadrul acestor zile acordăm titluri, să păstrăm ziua de miercuri 
pentru acest lucru. În mod excepţional, anul acesta pentru cele două persoane sau câte se vor 
vota, acordăm săptămâna viitoare cu ocazia cu ocazia acelui eveniment cu Oraşul digital. Pe 
de altă parte, fixăm de regulă numărul Cetăţenilor de onoare cărora dorim să le acordăm 
titlurile, şi pentru distincţia Pro Urbe. Dacă sunteţi de acord, anul acesta să acordăm două 
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titluri de-o parte şi două de alta, pentru Cetăţean de Onoare, având în vedere că anul trecut 
nu s-a  dat şi la distincţia Pro Urbe să mai dăm şansa pe parcurs, pentru că nu s-au făcut 
propunerile din partea cetăţenilor şi de aceea trebuie să luăm aceste măsuri, ca să acordăm 
această şansă pentru încă două  titluri faţă de cele  propuse astăzi. 

Dl. consilier Bakos: - eu, totuşi aş veni cu o propunere, este o chestie ca dintr-o 
conjunctură anume cineva ne ajută, în speţă sunt două persoane importante care ne ajută, să 
deschizi cutia Pandorei şi dă acum înainte să dăm la diverse societăţi, poate societăţi 
comerciale sau cine ştie ce, eu nu aş modifica întregul regulament, ci aş veni cu o propunere 
ca în mod excepţional, dat fiind proiectul Oraş digital, să dăm la aceste două persoane. Nu e 
o idee bună să modificăm un regulament doar pe tema aceasta şi nu în regim de urgenţă, etc. 
Nu am nimic împotriva celor două persoane – dl. Ministru şi dl. Ambasador, dar ei înşişi, nu  
ministerul sau altceva. După aceea, o să ne trezim cu celelalte ministere şi alte ambasade, 
etc. propun să votăm numele, nu organizaţia din care fac parte. 

D-na arhitect Miheţ: - sprijinul oferit. Dacă vă uitaţi în hotărâre, se spune: 
Ambasadei SUA din România reprezentată prin Dl. Ambasador Mark H. Gitenstein şi 
Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale reprezentat prin Dl. Ministru Valerian 
Vreme Nu e titlul de Cetăţean de onoare, este distincţie Pro Urbe. 

D-na secretar Cioban: - vreau să fac o propunere şi anume, să renunţăm la art. 1 
şi 2 şi să completăm art. 3 care să devină art. 1: “Se acordă distincţia Pro Urbe..... prin 
derogare de la art. 2 al H.C.L. 28/1997”. Şi atunci, cele două personalităţi vor primi şi vă 
mai gândiţi cum modificaţi regulamentul. Asta ca să rezolvăm acum problema asta care 
trebuie rezolvată. 

Dl. consilier Benedek: - noi am avut un regulament la care am ţinut. Nu putem azi 
hotărî că o să dăm două titluri de Cetăţean de Onoare. Nu putem hotărî nici la cine dăm 
distincţia Pro Urbe la Zilele târgumureşene. Acum sunt două personalităţi care au făcut ceva 
pentru oraş, ştiu despre ce este vorba, dar nu cunosc exact în ce fază suntem. Eu aş propune 
să punem în faţă numele. Şi acum, organizaţiile ne-au ajutat, în cadrul organizaţiei au fost 
nişte oameni care au forţat lucrurile să meargă. Şi până acum tot aşa au fost, în cadrul 
organizaţiilor au fost oameni care au făcut un bine pentru oraş, dar nu numai personal au 
făcut, dar în cadrul organizaţiei au forţat lucrurile, ei au fost acele personalităţi. Dacă dăm 
acum la ambasade şi ministere poate creăm nişte sensibilităţi, de ce am dat la ministerul 
respectiv şi de ce s-a dat la Ambasada Americană, eu aş propune să fie persoanele. 

Dl. viceprimar Csegzi: - propun să fie o hotărâre distinctă, în mod excepţional se 
acordă anul acesta. Pe de altă parte, şi eu cred că persoanele trebuie să primească aceste 
distincţii pentru că este meritul dânşilor, fiecare prin instituţia dânsului, dar mâine ministerul 
nu mai există, ambasadorul este altul care ne simpatizează sau nu ne simpatizează şi apare în 
altă lumină instituţia respectivă. Persoanele sunt, practic, cheia. Omul sfinţeşte locul. În 
contextul acesta, cred că e bine să fie persoanele. 

Dl. consilier Bakos: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat, cu menţiunea 
că  acordăm persoanelor, nu instituţiei. 

Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.                                                            
Înainte de desemnarea preşedintelui de şedinţă, sunt două intervenţii. 
Dl. viceprimar Csegzi: - legat de Batalul de la combinat, am avut discuţii zilele şi 

săptămânile trecute. Doresc să atrag atenţia că lucrurile sunt în desfăşurare. Noi am spus că 
preluăm Batalul în condiţiile în care proiectul care a fost prezentat de Combinat este fezabil 
şi este acceptat de Ministerul Mediului. Pe de altă parte, am fost avertizaţi că fondurile sunt 
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foarte puţine şi se termină repede. Eu aş dori în mod public să atrag atenţia asupra acestui 
fenomen, ca în caz că se întârzie cu pregătirea acestui proiect şi cu părere pozitivă din partea 
ministerului, atunci noi pregătim o hotărâre de consiliu ca să redăm batalul proprietarului şi 
să nu avem apoi surprize să ne rămână această problemă. 

Dl. consilier Bakos: - primăria trebuie să facă, nu? 
D-na secretar Cioban: - eu recunosc că nu am înţeles nimic, pentru că noi nu 

avem ce da, fiindcă nu am luat. Vă amintiţi dvs. că hotărârea aşa sună, că atunci vom accepta 
donaţia şi vom încheia contractul de donaţie şi înscrierile în C.F. când dl. ministru ne va 
comunica că studiul este fezabil, că municipiul Tîrgu-Mureş nu plăteşte nimic şi noi vom fi 
cu acest teren şi vom duce proiectul mai departe. Deocamdată, astăzi nu avem nici ce da, nici 
ce lua. Dacă primim un răspuns de la Bucureşti, atunci vedem. 

Dl. primar Florea: - dacă am face cuvinte încrucişate, am spune aşa: Batal, 
Combinat, Ministerul Mediului, Cetăţean Pro Urbe şi ar ieşi ceva ce probabil ne-am gândi 
foarte mult, pentru că de împlinit, nu ştiu când. Cu Combinatul, eu spun să nu ne facem griji, 
mă abţin acum să fac declaraţie, pentru că aştept să văd că într-adevăr Ministerul Mediului 
ştie să-şi ducă la bun sfârşit un angajament. Vreau ca regulamentul Pro Urbe, domnule 
Benedek, nu vreau să ieşim din tipar, eu vă rog sub orice formă să luaţi o dată regulamenul, 
Cetăţeni Pro Urbe – Cetăţeni de Onoare, să-l verificaţi încă o dată, să vedeţi că lucrurile se 
mai schimbă. Nemaiavând cetăţeni de onoare nu are rost să forţăm nota, pentru că ajungem 
să cădem în derizoriu. Este vorba de o distincţie însoţită şi de  prezentarea oraşului, pentu că 
începem să devenim importanţi şi lucrăm la o ilustrată cu oraşul, într-adevăr să-ţi facă 
plăcere să ţi-o doreşti în bibliotecă. La fel şi această distincţie pe  care apar persoane, m-aş 
bucura dacă comisia de cultură s-ar întruni şi să ia la cunoştinţă dacă apare un moment de 
urgenţă, comisia de cultură să-şi asume responsabilitatea decernării acelei distincţii. 

Ideea a venit de aici, Ambasadorul american şi Fundaţia Bill Gates care face un 
lucru extraordinar pentru oraş, să vi să pregăteşti toate bibliotecile, de la cea judeţeană la 
orăşenească, nu e un lucru simplu şi cred că merită măcar Consiliul local să onoreze acest 
lucru. Tot dv. veţi decide. Legat de cetăţeni Pro Urbe sau cum veţi defini, ar fi o mare 
plăcere să-i ofer şi d-lui Borbely o distincţie, dar trebuie să o şi merite. M-aş bucura să se 
poată ridica la nivelul la care să poată primi o distincţie. Ai fost ministru şi oraşului tău natal, 
realizat profesional, cred că merită şi oraşul acesta ceva mai mult decât un fond de mediu şi o 
rablă. 

Am găsit audienţă la miniştrii la care nu mă aşteptam, nu aveau nimic tangent cu 
Tîrgu-Mureşul.  

Să-ţi cedeze Aeroclubul, calea ferată, astea sunt decizii istorice. M-aş bucura chiar 
pentru lucruri mult mai mici, să putem avea plăcerea de a vedea că ai fost din Tîrgu-Mureş, 
ai plecat şi ai făcut ceva. 

Cu Consiliul judeţean vreau de urgenţă, vedeţi oamenii din Vălureni necăjiţi. Ca 
ei, sunt mulţi. Haideţi să forţăm Consiliul judeţean – d-na preşedintă nu vrea să discute cu 
nimeni, vine Ambasadorul American cu preşedinta Fundaţiei Bill Gates şi nu a vrut să ne dea 
Sala oglinzilor. Am făcut cerere să ne dea pentru două ore Sala oglinzilor. Unde să-l primesc 
pe ambasadorul american? Dacă ar fi după ea, ar trebui să-l primesc în parc. 

Vreau de urgenţă săptămâna viitoare să avem o discuţie legat de patrimoniu, 
blocăm şi acum partea cu spitalul, se blochează Zona Metropolitană şi alte lucruri pe care 
vreau să le abordăm tranşant. Nu vrea, nicio problemă. Sunt situaţii în viaţă când nu te poţi 
pune cu obtuzitatea; asta e. 

Am rugămintea să discutaţi în mediile dvs. cu bisericile, pentru Liceul Bolyai. Vă 
atrag atenţia şi cu mare responsabilitate, pentru că nu o să fiu deloc onorat la primar când se 
dărâmă ceva prin acel liceu. E vorba de ambiţii prosteşti şi cu parcul, nu trebuie să arate aşa 
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un liceu în care cetăţeanul maghiar  se simte onorat că aparţine oraşului Tîrgu- Mureş. Ori 
renunţă la ambiţii, se lasă patrimonial, se cedează oraşului şi-l dăm pe proiectele ministerului 
să-l punem la punct. Nu e campanie electorală, Sala polivalentă au mari probleme, este un 
colegiu naţional cu sobe de teracotă şi preoţii nu pot să-l ducă. Mai bine luăm o decizie tot 
noi oraşul, îl cedăm ministerului pentru 10 ani, tot liceu maghiar rămâne, dar îl punem la 
punct şi-l dăm înapoi. Discutaţi cu preoţii, am discutat cu ministerul, cu inspectorul şcolar 
general, nu are nicio posibilitate să-l punem pe un program cu Banca Mondială sau altceva. 

Dl. consilier Balint: - problema este cunoscută, Episcopia din Cluj acum porneşte 
un program de reabilitare privind încălzirea, pe de altă parte, tot un proiect care va fi lansat 
în 2013 pentru reabilitare capitală. Ar urma o discuţie directă între dvs. şi Episcopia din Cluj, 
legat de rezolvarea problemei. 

Dl. consilier Benedek: -  am remarcat un lucru pozitiv care se întâmplă în oraş, 
ieri am fost invitat la sediul Poliţiei locale, este foarte frumos aranjat, am văzut un birou în 
care atunci când intri se vede că este al unui om care se pricepe la organizarea anumitor 
lucruri şi asta se vede şi pe stradă. În felicit pe dl. Bretfelean. 

 
Dl. consilier Bakos: - vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă  
Dl. viceprimar Maior: -  propun pe  dl. consilier  Vlas Florin preşedinte al 

şedinţei viitoare. 
Dl. consilier Bakos: - supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
în unanimitate a fost ales dl. consilier Vlas Florin preşedinte al şedinţei viitoare. 
Ordinea de zi fiind epuizată, vă mulţumesc pentru participare.  

 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 

local se încheie. 
 
 

dl. consilier Bakos Levente - preşedinte de şedinţă __________________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş ___________ 
 
 


